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حقوقهای زیر 3 میلیون 
مشمول دریافت بسته 

حمایتی هستند

 تغییرات در 
 فدراسیون ها 
کلید خورد

سرمقاله
بازی دو سر باخت

هومن جعفری
برج  سیرک  کلمبیایی  »کارمند   .1
میلاد پس از خوردن مشروب الکلی تقلبی 
این  انتشار  با  »ایران«  باخت.روزنامه  جان 
گفته  به  ساله   ۴۷ مرد  این  نوشت:  خبر 
کارمند  میلاد  برج  سیرک  در  همکارش 
بوده که بعد از خوردن مشروب فوت کرده 

است.«
مشروبات  توزیع  و  تولید  پیرامون 
الکلی در بازار کشوری اسلامی مثل ایران 
، چه می شود گفت؟ اینکه در تمام سال 
های بعد از انقلاب و حتی در سخت ترین 
بگیر و ببندها، نیاز باعث می شده تا این 
تجارت پر سود سرجای خودش باقی بماند. 
تا زمانی که       برای یک کالا تقاضا باشد، 
عرضه به سود است مخصوصا وقتی عرضه 
انحصاری یا به صورت غیرقانونی باشد که 
می  برابر  چند  را  کار  سود  قضیه  همین 
کند. در تمام این سال ها ، مشروبات الکلی 
برای مصرف در کشور به دو صورت وارد 
بازار می شده.یا قاچاق از خارج و یا تولید 
در داخل. در چند ماه اخیر میزان تلفات 
ساز  دست  مشروبات  از  استفاده  از  ناشی 
، مشکل بسیار نگران کننده ای شده. در 
استان های مختلف تلفاتی بر سر استفاده 
مواد  حاوی  خطرناک  الکلی  مشروبات  از 
کشنده داشته ایم که زنگ خطرهایی را به 
صدا در آورده.کار به جایی رسیده که حتی 
عزت ضرغامی نیز از این قضیه ابراز نگرانی 
کرده و به جوان ها توصیه کرده جای این 
های  نوشیدنی  دنبال  خطرناک  چیزهای 
بگردند.  آبلیمو  شربت  مثل  خطری  کم 
البته واضح است که کسی با شنیدن چنین 
پیشنهادهایی از این عادت های خطرناک 
کارمند  این  مرگ  با  دارد.  برنمی  دست 
کلمبیایی بهه علت مصرف مشروب تقلبی 
، این پرونده وارد قصه تازه ای شده.در بین 
مصرف کنندگان و مشتریان این نوشیدنی 
ها، خارجی های مقیم کشور هم هستند 
که منعی برای مصرف ندارند اما باید نیاز 
خود را از بازارهای غیر رسمی تهیه کنند.  
این  به  توانند  نمی  ها  رسانه  وسط  این 
موضوع بپردازند. اگر زیادی بخواهند وارد 
بازی شوند، در حقیقت از توزیع مشروبات 
الکلی در کشور حمایت کرده اند که خلاف 
اعتقادات خودشان  و حتی  و شرع  قانون 
هم هست. اگر بی تفاوت بمانند، باید هر 
روز شاهد اخبار مرگ های بیشتری باشند. 
رسانه ها در پیگیری اخباری مانند این وارد 
بازی دو سر باخت می شوند. شما بگوییم 
چگونه باید در این مورد مطلب نوشت؟ چه 
بنویسیم که هم حاکی از نگرانی جانمان 
خارجی  اتباع  حتی  و  شهروندانمان  برای 
این  غلط  به  که  بنویسیم  چه  و  باشد 
برداشت نشود که ما حامی توزیع رسمی 
این محصولات در بازاریم؟ سختی کار در 

دنیای رسانه ها در ایران اینگونه است.

زنگنه خبر داد: مذاکره نفتی با اروپا ادامه دارد

بررسی سهمیه بندی بنزین در دولت

وزیر جهادکشاورزی؛

قبول دارم ممنوعیت صادرات محصولات کشاورزی عجولانه و نادرست بود

وزیر نفت با ارائه اطلاعاتی درباره مذاکرات نفتی 
بازار  وضعیت  تشریح  هم چنین  و  اروپا  و  روسیه  با 
سهمیه بندی  و  سوخت  کارت  احیای  درباره  نفت 
این موضوع در دولت در حال بحث و  بنزین گفت: 

بررسی است.
و  راهبردی  کنگره  چهارمین  در  زنگنه  بیژن 
انرژی  وزیر  با  مذاکره  درباره  نیرو  و  نفت  نمایشگاه 
روسیه اظهار کرد: با وزیر انرژی روسیه درباره مسائل 
عمومی بازار و شرایط تحریم صبحت کردیم. آمریکا 
درواقع  می کند،  تحمیل  نفت  بازار  به  را  شرایطی 
سوزنی به خودشان می زنند و بعد آخ آخ می کنند و 
می گویند بیایید مشکل ما را حل کنید. باید به آن ها 
گفت لازم نیست به خودتان سوزن بزنید. تحریم ها 
حالت  از  بازار  و  شود  درست  قیمت ها  تا  بردارید  را 

بی تعادلی خود خارج شود.
عرضه  کمبود  بازار  در  این که  بر  تاکید  با  وی 
توان  تولیدکنندگان  از  هیچ کدام  افزود:  دارد،  وجود 
خود  ذخایر  از  عربستان  ندارند.  بیش تری  تولید 
چالش  دچار  هم  حاضر  حال  در  و  می کند  استفاده 

سیاسی با یکدیگر شده اند.
ترامپ فکر می کند می تواند با گردن 

کلفتی قیمت نفت را کاهش دهد
وزیر نفت با بیان این که نمی توان کمبود عرضه 

ترامپ  گفت:  کرد،   کلفتی حل  گردن  با  را  بازار  در 
فکر می کند می تواند با گردن کلفتی قیمت نفت را 

کاهش دهد.
هر  می خواهد  ترامپ  این که  بر  تاکید  با  زنگنه 
باید  اظهارکرد:  دهد،  انجام  دارد  دوست  که  کاری 
حال  در  بازار  کرد.  بررسی  را  بازار  عکس العمل های 
نگرانی  و  است  نگران  شدت  به  و  ملتهب  حاضر 
برای آینده است.  بلکه  این روزها نیست،  برای  بازار 
دیگری  پس  از  یکی  نفت  تولیدکننده  کشورهای 

تحریم می شوند اما این شرایط تا کی می تواند ادامه 
پیدا کند. آینده بازار چه خواهد شد؟

کار  و  ساز  یک  بازار  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
نگران  حاضر  حال  در  همه  گفت:  دارد،  هوشمند 
هستند و ترامپ نتوانسته آن ها را قانع کند، به همین 
جزو  هم  ما  می شود.  مشکل  دچار  مدام  بازار  دلیل 

بازار هستیم.
بررسی درباره کارت سوخت ادامه دارد

درباره  که  مباحثی  به  اشاره  با  ادامه  در  زنگنه 

کرد:  تاکید  می شود،  مطرح  سوخت  کارت  احیای 
سهمیه بندی  و  است  پیچیده ای  امر  سوخت  کارت 
یکی از روش هایی است که فواید و مشکلاتی دارد. 
این موضوع در دولت در حال بررسی است تا ببینیم 

به چه تصمیمی می رسیم.
جمع آوری گازهای فلر

اینکه جمع آوری  بر  تاکید  با  ادامه  وزیر نفت در 
گازهای فلر از بیش ترین انضباط برخوردار است، توضیح 
ایران هستیم  داد: در حال ساخت NGL ۳1۰۰ در 
 NGL هم چنین  کنیم،  را جمع  منطقه  گازهای  که 
۳۲۰۰ در غرب کارون برای جمع آوری گازهای منطقه 
غرب کارون در حال ساخت است. این دو طرح برای 
پتروشیمی مارون، بندر امام و بیدبلند است که آخرین 

مراحل ساخت خود را طی می کنند.
با تکمیل این طرح ها دیگر  زنگنه ادامه داد: 
همراه  گاز  گچساران،  و  خوزستان  منطقه  در 
است  خارک  در  دیگری   NGL داشت.  نخواهیم 
را  فارس  خلیج  غرب  در  قاره  فلات  گازهای  که 

می کند. جمع آوری 
ایران مشکلی با همکاری اوپک و 

غیراوپک ندارد
غیراوپک  و  اوپک  همکاری  به  اشاره  با  وی 
این  با  مشکلی  ایران  گفت:  تولید  کاهش  تعهد  در 

موضوع ندارد،  اما اوپک یک موضوع است و غیراوپک 
و  اوپک  اعضای  مسئولیت های  از  باید  موضوع؛  یک 
ناشی می شود،  از آن  ناهمکاری ها  این  غیراوپک که 

چشم پوشی کنیم.
ایران اطلاعاتی به آمریکا نمی دهد

وزیر نفت هم چنین درباره مذاکرات نفتی با اروپا 
تصریح کرد: این موضوع دنبال می شود و زمانی که به 
نتیجه رسید، اعلام خواهد شد. بارها اعلام کرده ایم 

که درباره تحریم اطلاعاتی به آمریکا نمی دهیم.
آخرین اظهارنظر زنگنه درباره ی 

تحریم های نفتی
بیژن زنگنه هم چنین با اشاره به نزدیک شدن 
موعد اعمال تحریم های نفتی آمریکا علیه ایران اظهار 
کرد: اکثر کارهایی که آمریکا در این زمینه باید انجام 
می داد، انجام داده است و کار زیادی نمانده که علیه 

ایران انجام دهد.
بر اساس این گزارش، با خروج آمریکا از برجام، 
ترامپ رئیس جمهور آمریکا اعمال تحریم های نفتی 
علیه ایران را اعلام کرد. تحریم هایی که قرار است 
از 1۳ آبان ماه آغاز شود.تاکنون آمریکا تلاش بسیاری 
برای به صفر رساندن صادرات نفت ایران کرده است 
که بی نتیجه مانده و زنگنه آن را رویای تعبیرنشدنی 

آمریکا دانسته است.

وزیر جهادکشاورزی گفت: نمی توانستیم به صادرات گسترده 
محصولات کشاورزی که منجر به افزایش قیمت این محصولات در 

بازار داخل شد، بی تفاوت باشیم.
محمود حجتی در جلسه صبحانه کاری با اعضای اتاق بازرگانی 
ایران که هم اکنون در محل اتاق بازرگانی ایران در حال برگزاری 
بر  این جلسه، مبنی  به مباحث مطرح شده در  واکنش  است، در 
ناگهانی صادرات محصولات کشاورزی طی هفته  اینکه ممنوعیت 
های گذشته اقدام درستی نبوده است، اظهارداشت: ما ٥ میلیون 
تن تولید گوجه فرنگی در کشور داریم که امسال طی دو الی سه 
ماه نزدیک به یک میلیون تن گوجه و رب آن از کشور صادر شد، 

آیا این اتفاق نیازمند عکس العمل بود یا خیر؟
وی افزود: شما می گویید عکس العمل ما نادرست و عجولانه 
نیازمند  مساله  این  بهرحال  اما  داریم  قبول  را  مساله  این  بوده؛ 
واکنش بود چراکه ما نمی توانستیم شرایط را رها کنیم، ما مسئول 
هستیم. اگر این روند ادامه می یافت اتفاقات خوبی رخ نمی داد. در 
این صورت رسانه های داخلی، خارجی، مجازی و غیرمجازی ایجاد 

وحشت می کردند و روان مردم را بهم می ریختند.
استراتژیک  کالاهای  ذخایر  وضعیت  اینکه  بیان  با  حجتی 
خوب است و مشکلی نداریم، گفت: ٨۰ میلیون نفر می خواهند از 
محصول گوجه استفاده کنند، البته عده ای از این تصمیم)ممنوعیت 
صادرات( آسیب دیدند ولی حتی اگر تصمیم درست هم می گرفتیم 

باز عده ای آسیب می دیدند.
در همه دنیا بیشترین میزان آب شیرین در بخش 

کشاورزی مصرف می شود
وزیر جهاد کشاورزی در بخش دیگری از سخنان خود بااشاره 
به مشکلات مطرح شده در زمینه آب در کشور اظهار داشت: در 

دنیا بیشترین میزان آب شیرین برای کشاورزی مصرف می شود. 
آیا شما جایی را سراغ دارید که این آب برای بخش دیگری مصرف 
شود؟ ضمن اینکه کشاورز ایرانی بیشتر از کشاورزان همه دنیا قدر 
این  در  استثنا  الی 1٥ درصد کشاورز  تنها 1۰  و  داند  را می  آب 
این  نیز  تاریخ  و  هستند  تفاوت  بی  آب  بحث  به  که  داریم  زمینه 

مسئله را نشان داده است.
وی  ادامه داد: ممکن است در دهه های اخیر به دلیل پول 
نفت، رفاه و واردات بی رویه، ما بی تفاوت، تنبل و کم توجه شده 
اما به طور کلی همواره این مسئله مورد توجه قرار داشته  باشیم 

است.
از  سفره  با برداشت بی رویه  اینکه متأسفانه  بیان  با  حجتی 
کشور  در  دشت   ۶1۰ گفت:  هستیم،  مواجه  زیرزمینی  آب  های 
داریم که در هر دشت باید طبق فرمول خاص آن عمل شود؛ همه 
این فرمول  براساس  این زمینه تصمیم بگیرند و  باید در  ذینفعان 

عمل کنند.
وزیر جهاد کشاورزی افزود: در طول ٥ سال گذشته حدود ۶ 

درصد افزایش بهره وری سالانه در حوزه آب داشته ایم.
وی خاطرنشان کرد: در سال ۹۶ حدود ۹ هزار میلیارد تومان 

در مزرعه در بخش آب و خاک سرمایه گذاری شد.
ثبت رکوردهای تازه در تولید محصولات کشاورزی/

لزوم توسعه کشت دیم
تولید  زمینه  در  شده  حاصل  توفیقات  به  اشاره  با  حجتی 
محصولات کشاورزی اضافه کرد: ما در تولید گندم با یک میلیون 
تن افزایش مواجه بودیم و امسال ۹.٥ میلیون تن گندم از کشاورزان 
خریداری کردیم که این عدد در سال گذشته ٨.٥ میلیون تن بود. 
همچنین تولید شکر در سال جاری، دو میلیون تن را رد کرد. ضمن 

اینکه تولید کلزا در دو سال گذشته ۶۰ هزار تن بود اما امسال ۳۴۰ 
هزار تن کلزا تولید کرده ایم.

وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه میزان بارش ها در کشور 
تولید  درصد   ۹۰ کرد:  تأکید  است،  جهانی  متوسط  سوم  یک  ما 
 ۳٥ دنیا  در  که  حالی  در  است  آبی  کشور،  کشاورزی  محصولات 
درصد تولید محصولات کشاورزی آبی است و ۶٥ درصد آن دیم 
است. بنابراین اگر ما بخواهیم کشاورزی و تولید پایدار بماند باید به 

پایداری منابع آب توجه کنیم.
وی افزود: اما این مسئله به معنای این نیست که قیمت آب 
را برای کشاورز گران کنیم. من در این زمینه بحث دارم چرا که ما 
باید به کشاورزان کمک کنیم و آنان را راهنمایی کنیم تا آب را به 
بهترین نحو استفاده کنند. در تمام دنیا نیز به همین صورت است 
و بخش کشاورزی با یارانه های مستقیم و غیر مستقیم حمایت می 
شود. حجتی با اشاره به اینکه باید سفره های آب زیرزمینی حفظ 
شود گفت: واردات آب مجازی نیز در دستور کار دولت بوده و آمار و 

ارقام این مسئله را نشان می دهد. به عنوان مثال ذرت علوفه ای در 
داخل تولید می شود اما ذرت دانه ای را وارد می کنیم و سیاست 
آن ابلاغ شده است.وزیر جهاد کشاورزی  تصریح کرد: اصرار بر این 
است که ذرت دانه ای در چارچوب کشت فراسرزمینی تهیه شود تا 

ارزش افزوده برای ایران و ایرانی داشته باشد.
قاچاق  ۲ میلیون دام از کشور

در منطقه  را  دام  بیشترین جمعیت  ما  اینکه  بیان  با  حجتی 
صورت  به  ما  کشور  در  قرمز  گوشت  مصرف  طبع  گفت:  داریم، 
گرم است و مردم تمایلی به مصرف گوشت یخ زده ندارند. برخی 
واردکنندگان که گوشت منجمد از استرالیا وارد کرده بودند دچار 

زیان شدند و نتوانستند آن را بفروشند.
تولید دام  برای  برنامه ریزی  ادامه داد:  وزیر جهاد کشاورزی 
های پربازده انجام شده ضمن اینکه یکی از مشکلات ما این است 
مثال  عنوان  به  است.  کاهش  به  رو  کشور  در  سنتی  چوپانی  که 
کسانی که در مریوان چوپانی می کردند، الان به کوله بری مشغول 

شده اند که این امر آثار سوئی به دنبال دارد.
وی با بیان اینکه در حال حاضر ۲ میلیون راس دام به صورت 
قاچاق از کشور خارج می شود، گفت: اینها سرمایه ملی هستند که 
از غرب، شمال غرب و از جنوب به کشورهای حاشیه خلیج فارس 
آفریده  فاجعه  نقاط  برخی  در  قاچاق  مسئله  افزود:  وی  روند.  می 
است. زعفران ما به کشور افغانستان قاچاق و از آنجا صادر می شود 
که حتی تصور این مسئله نیز وحشتناک است اما متاسفانه بستر 

آن وجود دارد.
از مرزهای شرقی کار بسیار  به گفته حجتی، قاچاق زعفران 
آسانی است و اینها گرفتاری هایی است که ما با آن مواجهیم و باید 

برای رفع آنها چاره ای بیندیشیم.

شماره ۲595 / 8 صفحه / قیمت 1000 تومان چهار شنبه / ۲5 مهر 1397 / 7 صفر 1440 / 17  اکتبر ۲018 

روزنامه صبح ایران

واقعیات اقتصادی را به مردم بگوییم
وزیر کشور و رئیس ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور : 
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پایان گریم و ریش و سیبیل
ورود بانوان به استادیوم فوتبال آزاد شد؛
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